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Referat for bestyrelsesmøde i S/I Vallensbæk Havn 

Dato:  4. december 2023 kl. 17:30 – ca. 20:30 

Sted:  Havnekontoret 

Deltagere:  Per Møller Sørensen, Søren Bo Christiansen, Jesper Gershøj, Rikke Schade, Mogens Saigal, 

Jørgen B. Simonsen, Niels Oluf Hansen, Carsten Mulvad og John Gericke 

Afbud: Jan Hvitfelt og Michael Jørgensen 

 

Dagsorden: 

 

1) Godkendelse af dagsorden 

Velkommen til Jesper Gershøj, nyt bestyrelsesmedlem valgt af VBK til afløsning af Dennis. 

Ingen bemærkninger til dagsorden. 

 

2) Godkendelse af referat fra seneste bestyrelsesmøde 

Ingen bemærkninger. 

 

3) Økonomi og budget 

i) Status på økonomien fra kassereren, balance og budgetopfølgning for 2023 - udsendes af 

kassereren inden mødet. 

Kassereren har udsendt Nordea brev vedr. bestyrelsesmedlemmer som skal legitimere sig – gældende for 

alle havnebestyrelsesmedlemmer. Dette skal gøres senest den 14.12.2023. 

 

Kassereren gennemgik økonomistatus som var udsendt inden mødet. Der var enkelt bemærkninger som 

blev besvaret. Forventninger til årets resultat stemmer overens med forventningerne. 

Ingen yderligere bemærkninger.  

 

4) Status på havnen 

i) Per gennemgår status på den daglige drift for den forgangne periode og kommende planlagt 

aktiviteter. Herunder opfølgning på planlagte aktiviteter fra tidligere møder. 

ii) Per udsender skriftlig status inden mødet. 

Drift  

Optagningen er afsluttet med nogle dages forsinkelse. Tidligere år har vi haft ca. 110-120 både der blev i 

vandet over vinterperioden, i år har vi godt 90 både i vandet. De både der er kommet på land er desuden 

blevet større da vi i år har flere ubrugte 3 ton stativer end tidligere.  

 

Vi har stadig lidt følgeskader fra stormen som vi kæmper med, der er flere skader på elforsyningen specielt 

på Krabben som vi skal have kigget på.  

 

Vi har fået godkendt vores bufferbeholder til bobleanlægget, og der bliver lavet service på kompresserne. 

Derefter mangler der en gennemsvømning af luftrørene i havnen. Selvom det har været koldt en periode nu, 

så er der stadig ikke behov for at kører med anlægget, og nu ser det ud til at temperaturen vender igen.  

 

Vi har fået lov til at plove indsejlingen (jf. konsulentfirma A1 Consult), dog ikke helt som sidst da materialet 

skal nyttiggøres hvis vi vælger denne løsning. Jeg er i kontakt med to leverandør der vil komme med tilbud 

på opgaven.   
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Vandet er lukket ned på havnen, affaldshuse lukket af, og servicebygningen på Muslingen bliver lukket ned 

snarest muligt.  

 

Administration  

Markedsføring og ventelister:   

Vi har en del ledige pladser i pladstyperne 0-2 og det kunne være dejligt at få en bedre belægning på disse 

så jeg har skrevet på vores hjemmeside at der er ledige pladser i disse kategorier og har åbnet op for at man 

igen kan skrive sig på venteliste til de større pladser.   

 

På vores nylige havnemesse, hørte jeg ventelistepriser fra andre havne og priserne varierede meget, men 

generelt var vi i den billige ende og det var ikke usædvanligt at der blev opkrævet 500 kr. for en plads på 

ventelisten.   

 

Bankpriser og opsparingsløsninger:   

Jeg foreslår at vi samler vores forretning i én bank. Pt. betaler vi 3000 kr. pr. år for vores bankaftale i Danske 

Bank og fra årsskiftet stiger Nordea til 2940 kr. pr år. Nordea tilbyder ikke døgnboks til indlevering af 

kontanter og derfor foreslår jeg at vi nedlægger Nordea kontoen og beholder Danske Bank.   

 

Både Nordea og Danske bank tilbyder forskellige løsninger indenfor opsparingskonti og ingen af dem bruger 

negative renter af indestående længere.   

 

De forskellige opsparingsprodukter er fremsendt på mail.   

 

Danske Bank samarbejder med Tryg forsikring og jeg er derfor også i dialog med Tryg om at give et tilbud på 

vores forsikringsløsning. 

 

NOTE: Rikke og Jørgen kigger på løsninger og tager det med som beslutningspunkt på et efterfølgende 

bestyrelsesmøde. 

 

Ledige pladser:   

Der er som nævnt, stadig ledige pladser i de små kategorier, men jeg har heller ikke gjort en indsats for at 

markedsføre dem mere. Hvis nogen har gode ideer til hvordan man spreder budskabet om ledige pladser, så 

hører jeg dem gerne. Der er nogle få større pladser der står som ledige i Harba, men reelt er vi overbooket 

pt. da vi har en del sæsonlejere.   

 

Harba:   

Der har været et par software opdateringer, med gode, om end mindre, forbedringer.  

 

Jeg fik talt med en del andre Harba brugere og også kolleger der brugte andre systemer, og den 

umiddelbare konklusion er, at vi trods alt er bedst stillet hos Harba. 
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a) Udgravning og vedligeholdelse af havneindløb. 

i) Samarbejdet mellem Ishøj og Vallensbæk vedrørende den årlige oprensning af havneindløbet, 

har i en årrække ikke været optimalt. Der har været møde mellem Ishøj kommune og 

Vallensbæk havn, for at behandle og aftale den videre proces.  
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ii) Bestyrelse bedes behandle og beslutte hvilke initiativer der videre skal iværksættes for at 

forbedre og sikre dybdeforholdene i havneindløbet.  

Jf. pkt. 4 – drift, så arbejdes der på en løsning som kan indebære plovning og indbygning, i stedet for 

opgravning og dumpning.   

 

6) Emner til orientering og debat - efterretningssager  

a) HARBA – Status på implementering (fast punkt) 

i) Status på samarbejdet og de aftalte forhold som ønskes forbedret. 

Jf. pkt 4 – administration og Harba, så forløber samarbejdet rimeligt, og der er fremdrift om end det går lidt 

langsomt.  

 

b) Opfølgning på gennemførelse af dialogmøde. 

i) Bestyrelsen bedes diskutere emner og de input og refleksioner som fremkom under mødet, 

under hvilke i fald hvordan disse skal bringes til generalforsamlingen.  

ii) Vi har beklageligvis på nuværende tidspunkt ikke modtaget adgang til optagelse fra mødes fra 

Dansk Video Center, hvilke gøre referatet lidt vanskeligt.  

iii) Følgende emner blev gennemgået:  

1. Strategi for havnen, næste skridt i brorenoveringsprojektet. Anlægsfond og finansiering af 

nødvendig brorenovering – hvad er muligt og hvad er havnens planer? Vi skal i gang med 

dialogen og belyse sagens kerne. Skal havnekontingentet ændres? Hvordan sikre vi de 

ekstra og ’nye penge’? 

2. Debat om sikring af havnen. Pullertsystem, kameraer, sikring mod tyveri m.v. Hvordan 

skal vi arrangere det? Skal havnen fortsat være lukket af i dagtimerne? Skal der være 

båder yder og inder lukning. 

3. Støjgener for arbejde på land i sommersæsonen. Regler for brug af støjende værktøjer og 

processer. Skilte opsat og der er indført regler for arbejde på landarealerne. Hvad med 

forskel mellem vinter og sommersæson? 

4. Hvordan sikre vi et passende generationsskifte i havnen – både i erhvervelse af pladser, 

interesse for udviklingen af havnen og arbejde i bestyrelsen.  

5. Hvad kan der og skal der gøres for at løse problemet med at alt for mange mere eller 

mindre permanente landbåde? Det er et stigende problem at der er både som er 

langtidsplaceret på land.  

Der har generelt gode tilbagemeldinger på arrangementet og muligheden for at være med online. Der var 

samlet ca. 90 deltagere, heraf 39 online. Mødet og de tilbagemeldinger som fremkom under mødet, blev 

diskuteret og medtages i årets generalforsamling, hvor relevant – se pkt. 6.c.  

 

Der arbejdes på et samlet referat og en meddelelse som offentliggøres på hjemmesiden.  

Et godt input efterfølgende er, at gøre dialogmødet mere dialogorienteret, som eksempelvis ved at lave 

gruppearbejder som en del af mødet og lade mødet facilitere af anden part end bestyrelsen, så bestyrelsen 

også indgår i dialogen. 

 

c) Generalforsamling 2024 

i) Bestyrelsen bedes diskutere indhold til den ordinære generalforsamling 2024. Emner og indhold 

besluttes og godkendes endeligt på de to bestyrelsesmøder i januar 2024. Punktet her er alene 

en indledende behandling. 

ii) Evt. flytning af dato for afholdelse af generalforsamlingen. VSK’s klublokale er optaget d. 15. 

feb., men ledig den 14. feb. Skal vi flytte GF eller finde andre lokaler? 
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Generalforsamlingen rykkes en dag, så den afholdes den 14. feb. Kl. 19:00 i VSK’s klublokale. 

 

Følgende emner har været diskuteret på foregående møder. Emner med navn noteret i ( ) laver oplæg til 

kommende møde den 8. januar: 

- Ekstraordinær takststigning reserveret til bro-fonden. (besluttes på næste møde) 

▪ Oplæg til forslag for kontingentstigning – flere muligheder.  

- Mandat til etablering af fond, og plan for overførsel af midler fra driften/budget, ekstraordinær 

takststigning og øvrige ’nye-penge’. (Mogens og Jesper) 

▪ Oplæg til etablering af fond. Fondsmandat og formål skal etableres. 

- Justering af regler for trailere som ikke er I brug som stativ. (Per) 

▪  Der laves oplæg. 

- Fjedrende fortøjninger som krav – helt på alle 4 fortøjninger for at beskytte broer. (Carsten) 

▪ Der laves oplæg. 

- Ret vedtægter for grejhuse, så de matcher mastehuset vedr. forsikring - således der står, at 

indskyder selv forsikre indbo ved tyveri, brand m.v. (Rikke) 

▪ Der laves oplæg. 

- Regulering for både på land, så de maksimalt kan stå der et til to år, uden aftale. (Rikke og Søren) 

▪ Der udestår en principiel diskussion i bestyrelsen samt belysning af business case samt 

økonomi tilknyttet. 

 

Havnens personale arbejder tillige med oplæg til yderligere initiativer som kan skaffe havnen ’nye-penge’.  

 

d) Dialog om priser og m2 

i) Jf. mail fremsendt af Per om priser for autocamper, både m.v. 

ii) Mail og Excel ark er vedlagt som bilag. 

Forskellige principper og holdninger blev behandlet. Det vil være et emne der skal arbejdes videre med i regi 

af bestyrelsen.  

 

e) Projekt strategi og havnerenovering (fast punkt) 

i) Der gives status på aftalte aktiviteter og nye tiltage som skal understøtte arbejdet omkring den 

udarbejdet strategi og vision samt renovering af havnens broer.  

ii) Bestyrelsen bedes diskutere de videre skidt i arbejdet.  

Der arbejdes med følgende: 

- Henvendelse til Vallensbæk Kommune for at høre hvilke fundraisere der benyttes i 

kommunen samt hvad kommunen evt. tænker om at havnens skal være ’spydspids havn’ i 

Køge Bugt. 

- Afholdelse af møde med professionel fundraiser. 

- Der planlægges møde med Nykredit Leasing for at diskutere finansieringsmuligheder. 

- Der planlægges møde med havnens klubber for at fremlægge strategi samt behov for 

renovering af havnens broer. 

Der har været afholdt møde med fundraiser, for at afdække muligheder den vej. Dette møde gav ikke 

umiddelbart grobund for et samarbejde. Nyt møde for at klarlægge mulighederne er istandsat. 

 

Der skal etableres arbejds- og projektgruppe sammensat af personer med interesse i at ide og 

projektudvikle, med henblik på at sikre finansieringsmodel/-løsning. 
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f) Nyt fra Vallensbæk Kommune og andre (Mogens) 

 Ikke noget at berette.  

 

7) Eventuelt 

 

a) God jul i bestyrelsen – arrangement - dato? 

- Mandag den 18. dec. Kl. 15 på havnekontoret. 

 

Forslag om at nedtage den ene udvendige mastereol, da antallet af master som placeres på reolerne, er 

meget begrænset. Der er tidligere taget beslutning om at nedtage den ene reol, for at give plads til både på 

land.  

 

- Næste møde den 8. januar 2024 kl. 17:30. 
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Møde- og årsplan for bestyrelsesåret 2023 – 2024 

 

Alle bestyrelsesmøder afholdes i udgangspunktet den først mandag i hver måned kl. 17:30 til ca. 20:30. 

Undtaget juli og august måned, hvor der alene holdes møder hvis der er sager som kræver det, jf. 

forretningsordenen. 

 

04-09-2023  Bestyrelsesmøde 

  - fastlæggelse af årsmødekalender 

02-10-2023  Bestyrelsesmøde 

- Fastlæggelse af udvalgte temaer og emner til dialogmøde, samt 

fordeling af opgaver til forberedelse af emner. 

- Oplæg til proces for budget 2024, prioritering af emner samt 

nedsættelse af budgetgruppe. 

30-10-2023  Bestyrelsesmøde (mødet rykkes en uge frem) 

- Godkendelse af budget 2024 

- Godkendelse af emner og dagsorden til dialogmøde 

01-11-2023  Udsendelse og offentliggørelse af budget 2024 

16-11-2023  Dialogmøde kl. 18:30 – 20:30 

- Sted? 

- Form og indhold? 

04-12-2023  Bestyrelsesmøde 

08-01-2024  Bestyrelsesmøde 

- Fastlæggelse af emner og dagsorden til generalforsamling 

- Opstilling til valg – næstformand er på valg 

15-01-2024  Frist for indsendelse af forslag fra medlemmerne 

22-01-2024  Bestyrelsesmøde (mødet fremrykkes en uge)  

- Godkendelse af dagorden og emner til generalforsamling 

23-01-2024  Udsendelse samt opslag på havnekontoret, om indkaldelse til GF 

05-02-2024 Udsendelse af ”… havnebestyrelsen dagsorden, formandens skriftlige 

beretning, revideret regnskab for forløbne år samt budget for indeværende 

år til indskydere, lejere og de godkendte klubber på havnen” 

14-02-2024  Generalforsamling kl: 19 

- Sted? 

- Dirigent? 

??-??-2024                             Bestyrelsesseminar 

04-03-2024  Bestyrelsesmøde 

01-04-2024  Bestyrelsesmøde 

06-05-2024  Bestyrelsesmøde 

03-06-2024  Bestyrelsesmøde 

 

 


